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1/7/18 

 
 עדת העבודה ופרוטוקול ו

 20/6/18  שהתקיימה בתאריך

 
 , טליה בנעיםאסי מזרחי, רונן כהן, , גלעד שלוש אבי לארי,אלי זיו,  ,יו"ר - שמעון לוי :נוכחים

ערן בריל, עדי פריד, רו"ח שרינה ארביב, רומי  ,קצבורג ציפישרון הוד, מיטל ברנע, , חנה חיים
דוד, ערן טובול, אפרת ליברמן, חן מיכאלי, שני כהן, דורון שרף, גולן כהן, גורודיסקי, פנינה בן 

  .יואב בכרעו"ד אורלי ג'רבי, עו"ד מרים כבהא, 
 

ובירך את נציבת יו"ר הועדה שמעון לוי פתח ובירך את החברים, ציין את ההשתתפות היפה בוועדה 
ה בפני הוועדה על הנציבות שבראשה שוויון הזדמנויות בעבודה, עו"ד מרים כבהא, שבאה לתת סקיר

  היא עומדת.
 

 סקירה –נציבת שוויון הזדמנויות בעבודה 
 הנציבה, עו"ד מרים כבהא, הודתה לוועדה על ההזדמנות לבוא ולתת סקירה על עבודת הנציבות.

 נסקר המצב בתחום שוויון הזדמנויות בעבודה הן בהווה והן לגבי המגמות העתידיות.
ענף המלונאות קיימים עובדים רבים בני מיעוטים ואין אצלנו תקרת זכוכית כך החברים ציינו שב

 שהטובים/ות מתקדמים גם לתפקידים מרכזיים.

 .מצ"ב מצגת שהוצגה ע"י הנציבה 
 

     
 קיצור שבוע העבודה

ציין שההסכם הקיבוצי שהוביל לצו הרחבה בנושא קיצור שבוע העבודה, נעשה בניגוד לעמדת שמעון 
המלונות. הטיעון של נשיאות הארגונים שמדובר בחלופה טובה לאיום של מס' ימי שבתון  התאחדות

 בימי ראשון של השבוע, אינו תופש לגבי ענף המלונאות מאחר ואנו היינו מרוויחים מכך.
 עוד הוסיף, שההסכם לא נסגר עד הסוף כראוי וכתוצאה מכך נותרו אי הסכמות ופרשנויות בעיתיות.

'רבי, היועצת המשפטית של ההתאחדות סקרה את הנושא ופירטה את אי ההסכמה עו"ד אורלי ג
 בנוגע לעובדים שמעל שכר המינימום ואשר עובדים במשרה חלקית.

 יואב סיכם שבמידה ותהיינה התפתחויות נוספות יועבר עדכון לחברי הוועדה ולמלונות.
 
 ההיטל הרטרואקטיבי על העובדים מבקשי המקלט     
 ב סקר את הנושא שהסתיים לאחרונה לאחר מאבק ממושך, הן בבתי המשפט והכרעת בג"ץ    יוא     
 והן בפועלות שנעשו במסגרת ועדת הכספים של הכנסת בראשות ח"כ משה גפני.     
        

יבטלו הריביות לאורך כל התקופה וכן הקנסות שהוטלו, במה שיביא לכך שסכום  ,על פי ההסדר
 סוגים: 3-אחוזים. העסקים יחולקו להחוב ירד בעשרות 

 אחוז מהחוב, 45ישלם עד סוף חודש יוני ₪ מיליון  20עסק עם מחזור של מעל 
אחוזים מהחוב בשני תשלומים, בסוף חודש  30ישלמו ₪ מיליון  20עד  5עסקים בעלי מחזור של 

 יוני ובסוף חודש יולי. 
חוז מהחוב גם הם בשני תשלומים א 15ישלמו ₪ מיליון  5-עסקים בעלי מחזור של פחות מ

 באותם מועדים.
. 37-אחוזים מהחוב יוותרו לתשלום בחודש ה 5תשלומים, כאשר  36-יתרת החוב בנוסף תיפרס ל

 לצד אלה תהייה אפשרות של סיוע נוסף במקרים של עסקים שיתקשו לעמוד במתווה.
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 מצב –עובדים זרים     
 העובדים הזרים.ניתנה סקירה ע"י יואב לגבי מצב     
אבטלה. נתון זה מצביע על כך,   3.6%ראשית ציין את מצב האבטלה הנמוך העומד כיום על כ      

תפקידי ניקיון   8ונתוני הלמ"ס מצביעים שעל כל שבתפקידי השירות והניקיון לא קיימת אבטלה 
 פונה עובד אחד!

 

 ובדי הניקיון.למחסור בעיחסית נותנים מענה טוב  ,העובדים הירדנים באילת 
עבדים מעקבה  1,500אנו נמצאים בהשלמת הפעימה השלישית שמביאה לידי מעבר של 

מעבר הגבול הוסדרו, דבר שמסייע מאד. המלונאים מדווחים על שביעות לאילת. שעות 
לים המלח ולאזורים נוספים הן רצון ובהמשך ננסה להגדיל את המכסה הן לאילת ו

 בהתחשב במגבלת המעברים.
 

 ,הנמצאים בארץ נותנים מענה מסוים למחסור,  העובדים הגאורגים, הרוסים והאוקראינים
אך רשות ההגירה מערימה קשיים ומנסה להרחיקם ואף לצמצם את כניסתם לארץ. 

 צמצומה של קבוצה זו, גורמת לקושי רב ולמחסור בלתי נסבל במקצועות הניקיון.
 

 קיימים קשיים מרובים של עזיבות,  , גם לגביהם העובדים מבקשי המקלט/מסתננים
הרחקות לחולות, עזיבת הארץ, והגבלה על מקום מגורים ועבודה. גם כאן המצב נהיה 

 מחסור בעובדים טובים הולך וגובר.קשה וה
 

 עובדים זרים ועובדים פלשתינאים 
כידוע , הוסכם בין משרד התיירות ובין משרד האוצר בלחץ שלנו, על אישור מכסת 

עובדים זרים ממדינה עמה קיים  1,000ים לענף המלונאות, בסך של עובדים זר
 עובדים פלשתינאים מיהודה ושומרון. 1,000הסכם בינ"ל ועוד 

הנושא נמצא בתהליך וההתאחדות לוחצת על הגורמים המעורבים על מנת שהנושא 
 ייצא לפועל בדחיפות האפשרית.

 
 טיפים  –פסק דין 

 ל פסק דין של בג"ץ בעניין הטיפים במסעדות.יואב פתח וציין שלאחרונה התקב
פסק הדין המשנה את תפישת נושא הטיפים, מתייחס  בשלב זה על המסעדות ויכנס 

. מאחר ואנו צופים שהשפעתו יכולה להיות גם על המלונות, התקיים 1/1/19לתוקף ב 
 דיון בוועדה והיועצת המשפטית של ההתאחדות, עו"ד אורלי ג'רבי נתנה סקירה על

פסק הדין. הוחלט ללמוד את פסק הדין ולהכין עמדה כדי להמליץ למלונות כיצד 
לפעול. בנוסף נערוך בדיקה אם להתייחס לנושא בהסכם קיבוצי עם ההסתדרות על 

 מנת להסדיר את הנושא אצלנו, בטרם נידרש לו בבתי דין בהמשך.
 

 עדכון -פריט האבטחה 
 והתייחס לשיפורים שנעשו לגביו. הדגיש את המשקל הכבד של    שמעון סקר את הנושא ,                 

 העלויות כתוצאה מאבטחה נדרשת ע"י המשטרה ומכאן החשיבות בכל שיפור.                
 שמעון הודה לצוות המטפל מטעם ההתאחדות ובמיוחד לחבר הועדה אלי זיו יו"ר התאחדות                         
 א.   -לונות תמ                
                 

 פרידה מאסי מזרחי                 
 הועדה נפרדה בטכס מרגש מחבר בכיר שלה, אסי מזרחי שהיה מנהל משאבי אנוש של                   
 רשת טמרס וכיהן כחבר וועדת העבודה במשך שנים ארוכות. אסי היה שותף דרך ואף                   
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ת המו"מ מול ההסתדרות לחידושי ההסכם הקיבוצי. הן אסי והן שמעון נשאו דברים השתתף בצוו
מרגשים. במעמד הוועדה קיבל אסי תעודה ממוסגרת עם נטיעת עצים על שמו ביער ההתאחדות של 

 הקרן הקיימת.
 

מצ"ב תמונות מהפרידה מאסי 
 

  
 
 
 
 
 
 בברכה                                                 

 
 

                                                         

                                                                                 
 

 מרכז הועדה                                                   יו"ר הועדה                  
 יואב בכר                                                      לוי שמעון                  

 
 
 
 
   
 
 
 
 

 :העתק
 נשיאות
 הנהלה
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